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XXIV Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 25 kwietnia  2016 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1200,  a zakończono o godz. 

1430.  

   

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański dokonał otwarcia XXIV Sesji. Serdecznie powitał 

wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi  quorum, przy 

którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje  i uchwały. Do liczenia głosów 

wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską. 

Nieobecni radni: 

Aneta Rychlik 

Feliks Rochowicz 

Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1  do protokołu 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański zapytał, czy w sprawie porządku chciałby ktoś zabrać 

głos. Następnie zaproponował wprowadzenie projektu uchwały ws. rozpatrzenia zarzutów zawartych                  

w skardze na Burmistrza Miasta Iławy  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy   został przyjęty pozytywnie  

jednogłośnie  

 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański poddał pod głosowanie porządek obrad XXIV sesji 

uwzględniający przegłosowane zmiany; porządek został przyjęty pozytywnie jednogłośnie w następującym 

brzmieniu: 
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1. Otwarcie i stwierdzenie quorum  

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z XXII i XXIII Sesji  

4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława. 

5. Sprawozdanie z dyżurów radnych za 2015 rok 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:                                                                                                                                                 

a) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2016-2029 

b)  zmian w budżecie Miasta Iławy na 2016 rok 

c) zmiany statutu MOPS w Iławie 

d) przystąpienia do projektu oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza Miasta Iławy umowy 

partnerstwa dotyczącej wzmocnienia i wyposażenia służb ratowniczych  

e) zbycia nieruchomości położonej przy ulicy Chodkiewicza 

f) rozpatrzenia zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy  

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

8. Interpelacje i zapytania radnych 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

10. Wnioski mieszkańców Iławy 

11. Komunikaty i oświadczenia 

12. Zamknięcie obrad  XXIV Sesji 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołów z XXII i XXIII Sesji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że w Biuletynie Informacji 

Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokoły z XXII i XXIII Sesji 

Rady Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższych  

protokołów, w związku z czym protokoły uważa się  za przyjęte.  
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Ad.4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława. 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański powiedział, że radni otrzymali materiał w wersji 

pisemnej, ponadto był omawiany i opiniowany na posiedzeniach komisji  poprzedzających sesję przez 

Dyrektor MOPS Irenę Kasprzycką  

OPINIE KOMISJI: 

INFORMACJE 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego 

Budżetu i Finansów 

Komisja Oświaty 

Kultury Sportu i 

turystyki  

Ocena zasobów pomocy społecznej 

dla Gminy Miejskiej Iława. 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Poddana pod głosowanie jawne propozycja pozytywnego zaopiniowania informacji na temat oceny 

zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława została przyjęta pozytywnie jednogłośnie 

Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miejskiej Iława  

stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Ad.5. Sprawozdanie z dyżurów radnych za 2015 rok 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański powiedział, że radni otrzymali materiał w wersji 

pisemnej, ponadto był omawiany i opiniowany na posiedzeniach komisji  poprzedzających sesję przez 

Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską  

OPINIE KOMISJI: 

INFORMACJE 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego 

Budżetu i Finansów 

Komisja Oświaty 

Kultury Sportu i 

turystyki  

Sprawozdanie z dyżurów radnych za 

2015 rok 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 
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Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Poddana pod głosowanie jawne propozycja pozytywnego zaopiniowania sprawozdania z dyżurów 

radnych za 2015 rok została przyjęta pozytywnie jednogłośnie 

Sprawozdanie z z dyżurów radnych za 2015 rok stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a)  zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2016-29 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę, ponadto przedłożono przed sesją 

radnym pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, 

Kultury, Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

miasta na lata 2016-29 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie  przy 

1 głosie 

przeciwnym i 1 

wstrzymującym  

Pozytywnie przy 

1 głosie 

wstrzymującym 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych - przy 17  głosach ,,za”  i 1 przeciwnym i 1 wstrzymującym  

podjęła uchwałę w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 2016-29 

Uchwała Nr XXIV/212/16 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta na lata 

2016-29 stanowi załącznik  nr  5  do protokołu 
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b) zmian w budżecie miasta na 2016 rok 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach poprzedzających 

sesję. Przedłożyła pisemne uzasadnienie do zmian budżetowych uwzględniające zmiany, jakie 

wprowadzono w okresie od komisji   do czasu sesji. 

  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 

zmian w budżecie miasta na 2016 rok 
Pozytywnie bez 

poprawek 

Pozytywnie przy 
1 głosie 

przeciwnym i 1 
wstrzymującym 

Pozytywnie przy 1 
głosie przeciwnym 

i 1 głosie 
wstrzymującym po 

uwzględnieniu 
wniosku komisji 

aby przyjąć 
projekt zmian w 
budżecie tylko w 
kwestii wydatków 

bieżących, nie 
zwiększać 
wydatków 

majątkowych a 
różnicę w 
wysokości 

3 178 000 złotych 
zapisać jako  
nadwyżkę 
budżetową 

uzyskał 4 głosy 
za, 1 przeciwny i 1 

wstrzymujący 
 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 
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Radny Roman Brzozowski uzasadniając głosowanie Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu                     

i Finansów odczytał uzasadnienie: „Komisja pozytywnie opiniuje  projekt uchwały w części dotyczącej 

dochodów bieżących i wydatków bieżących,( zał. nr 1 i 2 do projektu uchwały ), oraz wnosi o odrzucenie 

przez szanowną Radę projektu uchwały w części dotyczącej wydatków majątkowych inwestycyjnych ( zał.nr 

3 do projektu uchwały) i zapisania tych środków w projekcie uchwały jako nadwyżka budżetowa. 

Komisja po analizie projektu uchwały w części dotyczącej wpływów bieżących i wydatków bieżących 

postanowiła poprzeć projekt uchwały w tej części, chociaż wzbudzał on wiele kontrowersji : 

Pierwsza to taka czy wpływy budżetowe zapisane jako dochody majątkowe dotacja celowa mogą być 

przeznaczone na wydatki bieżące niemajątkowe zgodnie z Ustawą o dochodach Gminy. Pani Skarbnik 

zapewniła komisję że mogą w związku z powyższym  mimo iż wpływy z dochodów bieżących wzrosły tylko 

o kwotę 66,146 to wydatki bieżące zwiększono o kwotę 1 316.877 zł. Radni zwracali też uwagę, iż wydatki 

budżetowe powinny być realizowane przede wszystkim zgodnie z zapisami uchwały budżetowej, która 

stanowi plan wydatków na 2016 rok Zwracano też uwagę iż część wydatków bieżących dotyczących 

podwyżek zakwalifikowane muszą zostać jako wydatki stałe i ich skutek będzie miał wpływ na kolejne lata 

budżetowe a dodatkowych pieniędzy już nie będzie. 

Wykorzystywanie podwyżek w sferze pracowników urzędu i jednostek budżetowych dla przemycania 

pieniędzy na wydatki związane z organizacją imprez organizowanych przez ICK na kwotę około 50 000 zł 

(uroczystości majowe wystawa filatelistyczna, program inwentaryzacja i dni młodzieży uznajemy za 

niedopuszczalne. Wyłącznie z tego powodu iż wniosek Komisji do szanownej rady o odrzucenie projektu 

uchwały w części dotyczącej wydatków bieżących mógłby spowodować jej odrzucenie,  co skutkowało by 

nie wypłaceniem zaplanowanych w uchwale podwyżek dla pracowników jednostek budżetowych komisja            

w tej części postanowiła zaopiniować projekt uchwały pozytywnie. 

Jeżeli chodzi o wydatki majątkowe czy inaczej mówiąc inwestycyjne komisja postanowiła przedstawić 

szanownej Radzie wniosek o odrzucenie proponowanego projektu uchwały w tej części i zapisanie kwoty                

3 178 000 jako nadwyżki budżetowej. 

Jak wszyscy wiemy kwota ta nie była zaplanowana w budżecie gminy na 2016 rok   zarówno we 

wpływach jak  i w wydatkach. 

Pan Burmistrz przedstawił nam  w projekcie uchwały swoją wizję zagospodarowania tych środków 
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zwiększając środki na inwestycje wcześniej zaplanowane lub przedstawiając zupełnie nowe. 

Szanowna Rado zaplanowane wydatki majątkowe również wzbudziły wiele kontrowersji. 

Rok 2016 to rok reorganizacji w szkołach i przedszkolach rodzący poważne skutki finansowe dla 

budżetu miasta, których na dzień dzisiejszy nikt nie jest w stanie  oszacować, a w przedstawionym 

projekcie uchwały budżetowej w dochodach bieżących już zmniejsza się wpływy bieżące z subwencji 

ogólnej oświatowej  o kwotę 447 764  z czegoś będzie trzeba to pokryć. Budżet  zadłużony na kwotę która 

w znaczny sposób ogranicza nasze zdolności kredytowe zwłaszcza niepokoi to w związku z  kolejną 

perspektywą dotacji unijnych i potrzebami na wkład własny. 

Pozostały też nie zrealizowane a prawidłowo i w terminie złożone przez mieszkańców Iławy i radnych 

wnioski do budżetu na rok 2016, które należało by powtórnie rozpatrzyć. 

W związku z powyższym Komisja Rozwoju gospodarczego budżetu i finansów  wnosi o odrzucenie 

przez szanowną Radę projektu uchwały w części dotyczącej wydatków majątkowych inwestycyjnych ( zał. 

nr 3 do projektu uchwały) i zapisania tych środków w projekcie uchwały jako nadwyżka budżetowa. Komisja 

wnosi aby dla  zagospodarowania tych środków zastosować procedurę przewidzianą w ustawie                          

o wydatkach publicznych dla uchwalania projektu budżetu.” 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński Wydatki bieżące – wydatki na kulturę – nigdy nie będzie tak, że 

zostanie coś ustalone na jesieni i będzie to dziełem zakończonym szczególnie w takim przypadku, jak to co 

wiecznie żyje czyli kultura i sport , gdzie pojawia się coś nowego i staramy się na to reagować. Pojawiła się 

inicjatywa wyjazdu młodzieży na światowe dni młodzieży. Można było odmówić, ale uznano za stosowne 

aby wesprzeć tę inicjatywę. Trwały poszukiwania na uaktywnienie Święta Konstytucji 3 Maja, które 

dotychczas było obchodzone obojętnie, w odróżnieniu od innych świąt historycznych jak początek i koniec 

wojny oraz Święto Niepodległości. Burmistrz uznał, że warto wprowadzić trochę więcej radości w obchody 

tego święta. 

Wystawa filatelistyczna   to nieporozumienie, bo chodzi tu o zjazd filatelistów, uroczystą sesję rady i 

wydanie edycji znaczka z wizerunkiem Iławy, który pójdzie do 200 krajów, co jest bardzo ważne z punktu 

widzenia promocji miasta. Być może po raz ostatni wspierane będzie to przedsięwzięcie, ale to niech 

będzie ukoronowaniem tych wcześniejszych przedsięwzięć.  

Powiedział, że wydatki te mogą wzbudzać kontrowersje ale jest to tylko różnica zdań. 
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Podwyżki – nie można konserwować układu trwającego latami, gdzie opiekunki środowiskowe czy inni 

tego typu pośredni pracownicy zarabiają niewiele ponad najniższa krajową. Pracownicy urzędu nigdy nie 

cieszą się u państwa szczególną estymą, bo to jest łatwy obiekt do narzekania, ale wieloletni pracownicy 

administracji to są fachowcy i należy tych fachowców opłacać, bo z tego co się orientuję to w innych 

sąsiednich gminach, z mniejszym potencjałem zarabia się więcej. Aby tych ludzi zatrzymać muszą godnie 

zarabiać. To samo dotyczy podległych jednostek. Konsekwencją tych podwyżek będzie to, że będą stałym 

elementem  w budżecie i w kolejnych latach konstruując budżet, będziemy o tą  nawiązką wypłaconą na 

nagrody gospodarować. 

Wydatki majątkowe- włos się na głowie jeży kiedy się  słyszy o sprzedaży do SSE za milion złotych 

działki dla pewnej firmy- i teraz ma być przeliczane, ile będzie włożone jeśli chodzi o infrastrukturę i dojazd      

i że jest to przedsięwzięcie nieopłacalne. Każde miejsce pracy musi być okupione odpowiednim wydatkiem- 

można dyskutować o tego typu wydatkach, ale padają pytania od wyborców, co jest robione w sferze 

pozyskania miejsc pracy. To jest właśnie ten element, bo pojawia się on w przypadku też innych firm. 

Ruszony zostaje temat ronda do nikąd w celu „ruszenia” terenów przemysłowych. Zawsze była mowa, że 

tematy gospodarcze są najważniejsze. Kontenery- tyle będzie ich zwolenników co przeciwników. Też 

mówiłem, że biorę na siebie ten ciężar i może urządzę wydarzenie w postaci konsultacji społecznych, na 

które zaproszę radnych i mieszkańców, których dotyka bezpośrednio problem „obskóranctwa”                              

i  nieposzanowania norm społecznych przez sąsiadów. Tacy lokatorzy są adresatami takiej decyzji , trzeba 

uwolnić mieszkania i dać przyzwoitym ludziom, którzy na to zasługują. Ruszony został  kilkutorowo problem 

budownictwa mieszkaniowego i jego konsekwencją jest budowa kontenerów. Nie ma w tym  nic 

nadzwyczajnego i egzotycznego. Nie wiem dlaczego państwo robią z tego sztucznie nadmuchany balon. 

Ten kontener jest o lepszym standardzie niż niejedno mieszkanie socjalne z łazienka i prysznicem  i od 

najemcy zależy, co on z tym zrobi- można się domyśleć co, ale od czegoś trzeba zacząć.  

Proszę o pytania i nie robienie dodatkowych problemów ze skomplikowanej materii budżetu , gdzie 

jeden zapis goni drugi i jest konsekwencją kolejnego. To nie jest chwilowy pomysł, tylko konsekwencja 

rzeczy, które zostały wcześniej skreślone, bo nie było na nie środków i do których z ogromna satysfakcją 

wracamy.  

Wkrada nam się polityka do samorządu, której tak chciałem unikać od początku, i ja tej wersji się dalej 

trzymam. Ale jeśli państwo chcecie tak to w tych kategoriach nastawiać, to musimy raz jeszcze to wszystko 
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zweryfikować, zastanowić się nad kształtem tej rady i jej strukturami, bo dłużej się tego być może nie da 

utrzymać.  

Radny Roman Brzozowski powiedział, że burmistrz łatwo wszystko uzasadnia, a on zakończy to 

pytaniem; rzeczywiście jeśli mówi się do społeczeństwa „ja chce dla was miejsc pracy” to można tym 

wszytko uzasadnić. Tylko na razie mamy zapisane wydatki 1 milion złotych, a miejsc pracy jeszcze nie 

widać.  

Lata 90-te i pani Banaszak, która zapewniała o swoich planach,  a realizacja jest dopiero teraz. Zapytał 

jak Burmistrz zabezpieczył się względem inwestora, że te pieniądze będą wydane prawidłowo i przyniosą 

określony efekt. 

Komisja uznała, że radni mają prawo też coś wnosić   do budżetu i słuchał propozycji oświetlenia 

przejść dla pieszych, niewidocznych dzieci i to nie znajduje posłuchu. Ale mamy za to znaczki i 25 tys na 

promocję. Mamy różne poglądy na te wydatki i chcielibyśmy, aby w procedurze przewidzianej dla tej  

uchwały, mogli się radni wypowiedzieć. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że nie ma niczego prostszego jak intelektualna łatwizna 

i zderzanie ze sobą różnych problemów w mieście i udowadnianie wyższości jednych nad drugimi, jest 

tandetne, bo tak naprawdę walczymy o zrównoważony rozwój tego miasta i wszystkie tematy, których 

dotykamy są ważne, obojętnie o czym mowa: czy o oświetleniu dla dzieci czy o fontannie i trzeba umieć w 

tym wszystkim zachować proporcje.  

Prosił,  aby radni nie narzekali że są bezradni, bo wszelkie zgłaszane przez nich sprawy traktowane są 

bardzo poważnie i konsekwencją tego przy budżecie jest wsłuchiwanie się w głosy radnych. To nie oznaczą 

100% realizacji,  bo takiej możliwości nie ma. Nie wystarczy napisać na kawałku papieru i skierować do 

burmistrza i uznać, że sprawa jest załatwiona. Boisko na ulicy Ostródzkiej- to element rozgrywki, co dalej 

robimy z terenami rekreacyjnymi w tamtym rejonie i nigdy ten głos nie poszedł w zapomnienie. Takich 

przykładów są dziesiątki . Nigdy nie będzie to takie działanie jakie radni sobie wymyślą,  bo na co dzień 

pracujemy tu my, próbując z tego galimatiasu zbudować logikę. Poprosił, aby nie wyciągać sytuacji typu 

pani Banaszak na światło dzienne, aby nie kopać w życiorysach bo można się różnych rzeczy dokopać. To 

jest nie na miejscu.  

Rada dwóch poprzednich kadencji zaprosiła do tworzenia zakładu pana Wasiaka poprzez SSE- daleko 

to zaszło łącznie z zaprojektowaniem zakładu. Nastąpił krach i się inwestor wycofał. Zostały zablokowane 
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4,5 ha ziemi w SSE i wybieram się, aby porozmawiać  z tym inwestorem o planach z związanych z tym 

terenem.  Inwestycja związana  z Poznaniem jest doskonale znana, my się wybieramy tam, aby przyjrzeć 

się temu zakładowi z bliska. Jest wiele milionów do wydania, ci ludzie są zdeterminowani, ale jak nastąpi 

krach w skali kraju, czy radny Brzozowski też będzie kierował oskarżenia. Czy mamy zachowywać się tak, 

że lepiej niczego nie ruszać i nie ponosić ryzyka, żeby nie przeżywać na sesji cierpkich uwag. Czy też 

podejmować ryzyko wierząc głęboko, że czynimy  coś dobrego dla mieszkańców. Ja głęboko wierzę w te 

inwestycje, ale położyć dwóch rąk bym się nie odważył, kiedy sytuacja na świecie jest tak dynamiczna. 

Poprosił aby nie wymagać od niego aktów notarialnych i deklaracji, że wszystko jest pewne na tym świecie, 

bo nic nie jest pewne. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że te 4,5 miliona to niespodziewany prezent dla miasta z inwestycji 

unijnych poprzedniej kadencji i jego zdaniem powinno to być przeznaczone na inwestycje, a nie na 

działania bieżące. Jeszcze miasto dostanie 530 tysięcy z rozliczeń z powiatu. Wyjaśnił, że nie kwestionuje 

podwyżek mimo, że powinny one być przy projekcie budżetu na każdy kolejny rok, a nie przy 

niespodziewanym wpływie środków do budżetu. Komisja proponuje aby 1,3 miliona zostawić, a pomyśleć 

teraz o inwestycjach. Jeśli zostały kiedykolwiek podjęte decyzje, że dbamy o miejsca pracy to te drogę 

trzeba zrobić  i nikt tego nie kwestionuje. Mowa o całym pakiecie inwestycji przedstawionym przez 

burmistrza, który rządzi i odpowiada. Tylko są radni którzy chcieliby mieć jakiś wpływ, aby burmistrz 

posłuchał, może należałoby zrobić coś innego. Każde zadanie w mieście jest ważne i jest to indywidualna 

ocena każdego, co jest ważniejsze. Budżet jest burmistrza, ale dobrze gdyby wysłuchał głosów  i propozycji 

innych radnych stąd propozycja, aby to rozdzielić.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że sprawa kontenerów nie daje jej spokoju i argument, że 

burmistrz bierze to na siebie, jest nieprawdą bo tak naprawdę wszyscy radni biorą ja na siebie jako 

przedstawiciele mieszkańców. Z jednej z gazet lokalnych dowiedziała się, że decyzja jest zaklepana i pan 

Pawłowski  określił termin na lipiec. Powiedziała, że na jednej z komisji rozwoju proponowała, aby przyjrzeć  

się programowi odpracowywania długów. Należy rozważyć wszystkie możliwości odzyskiwania długów. To 

wyciagnięcie reki do dłużników. Dodała, ze wysokości czynszów są bardzo wysokie i nie dziwi się że nie 

mają z czego ich płacić. Należy się przyjrzeć czy nie są za wysokie na kieszeń tych mieszkańców                           

i sprawdzić jak funkcjonuje w to winnych miejscowościach, wdrożyć program odpracowywania długów- jeśli 



Protokół Nr XXIV/16 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 25 kwietnia 2016 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 

 

 11 

to nie zda egzaminu to wdrożyć kontenery. Jeden człowiek drugiemu nie powinien robić czegoś takiego jak 

kontenery, ponieważ godzi to w godność człowieka.  

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał, czy radna ma wiedze ile z tych mieszkańców 

nie płaci, ponieważ ich niskie dochody na to nie pozwalają, a ile nie płaci bo nie chce, nie pracują bo nie 

chcą albo wybierają rozrywkowy tryb życia.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że takie dane nie powinny być pozyskiwane przez nią, ale 

powinny być przygotowane i dostarczone przez MOPS  na komisji przy dyskusji o zakupie kontenerów. 

Dodała, że rozmawia z ludźmi i są osoby które nie płacą z beztroski, ale są i tacy, gdzie za długiem stoi 

osobista tragedia, choroby, wypadek losowy. Uważam, że należy się przyjrzeć dokładnie, aby spotkać się 

wspólnie, aby wszyscy radni wspólnie omówili temat kontenerów z panią dyrektor MOPS, z panem 

Pawłowskim i dopiero podejmowali decyzje o zakupie. Ludzie mówią wprost, że nie mają pieniędzy na 

rzetelne spłacanie czynszu i nie ukrywają że w programie 500+ upatrują dla siebie poprawy sytuacji 

życiowej. 

Na komisji, Kierownik GMK Wisław Pieczewski, traktuje radnych, którzy chcą usłyszeć więcej,                        

w sposób arogancki. Powiedziała, że uważa że wszystkie te decyzje, powinny być bardziej przegadane i 

wyjasnione na wspólnym spotkaniu pamiętając, że robimy to drugiemu człowiekowi. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że celowo zapytał o posiadanie przez radną 

tych danych, bo bardzo autorytatywnie wypowiadała się w tej kwestii i powiedział, że na pewno pani 

dyrektor MOPS udostępniłaby te dane na prośbę  radnych. 

Zapytał czy naprawdę radna sądzi, że dopuszczone będzie że ci ludzie którzy utracili pracę czy                       

z powodu choroby i  tego powodu mają zaległości finansowe – tego typu rodziny trafią. do kontenerów 

 Radna Ewa Jackowska zapytała czy przewodniczący da jej tę pewność, że nie trafią. 

 Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że da absolutnie i prędzej udostępni 

własne mieszkanie niż taką rodzinę wyrzuci. W pierwszej kolejności trafia tam osoby, których sąsiedzi nam 

podziękują. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że jest przeciwny kupowaniu kontenerów i tworzenia miniosiedla 

ludzi wykluczonych. Poza tym nie będzie tych kontenerów gdzie postawić  bo zdaniem radnego tam gdzie 

jest planowane ich postawienie, nie można tego zrobić, bo plan na to nie pozwala. Nie wystarczy 

zgłoszenie- należy mieć pozwolenie a zapisy w planie, zdaniem radnego na to nie pozwalają.  
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Wszystkie miasta mają tego typu problemy i to nie tylko problem Iławy z takimi mieszkaniami – gdyby 

to było takie proste, to wszystkie miasta tak by zrobiły. Z tego co wiadomo Poznań się wycofuje                           

z kontenerów- zdaniem radnego postawienie 7 kontenerów za 150 tys. i przeniesienie tam najtrudniejszych 

lokatorów z miasta – ciekawe jak te kontenery będą wyglądały za  rok. Jeśli te osoby nie płaca za czynsz to 

jeśli w kontenerach będzie energia woda i ciepło wrzutowe – to gdy będzie im zimno to nie wiadomo czy nie 

rozpalą ogniska. Te kontenery nie rozwiążą problemu mieszkaniowego tylko większy będzie problem                      

z pilnowaniem i nie wiadomo, czy po roku będą nadawały się do zamieszkania. I nie warto 

eksperymentować w tym względzie, ale każdy może mieć swoje zdanie.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że wraca retoryka lat 90 i zapędy do posądzania go                   

o dyktaturę. Temat kontenerów to klasyka odwróconej piramidy. Podstawą jej to, czego domaga się radna 

Ewa Jackowska – to wiele godzin spędzonych na rozmowach z dyrektor MOPS z ITBS i kadrą obsługującą 

bezpośrednio ten problem. Do tego dochodzą wizyty poniedziałkowe różnych osób- rozżalonych                          

i zrozpaczonych, bo są sąsiadami takich osób którzy zakłócają podstawowa normę współżycia 

społecznego, zamieniając życie sąsiadów w koszmar. Słuchając radnej Jackowskiej miał wrażenie, że 

żyjemy w dwóch równoległych światach,  gdzie radna zbiera opinie ludzi, którzy czują  się tym oburzeni, a ja 

zbieram zupełnie inne opinie, że ten projekt ma ogromne społeczne poparcie, poza tym że jest delikatny                 

w swej naturze bo dotyka człowieka. W stylu amerykańskiego życia kontener to jest dla nomadów, którzy 

się z nim przenoszą i w nim żyją i tam nikt nie robi z tego problemu. Nie róbmy z kontenerów siedliska 

diabła – jest to wykończony, ze wszystkimi parametrami obiekt z metrażem 5m kw. na osobę i jeśli się 

pojawi element rodziny, chociaż tam mogą pojawić się dzieci, co ja absolutnie wykluczam. Jest kolejka , 

uwolnią się mieszkania socjalne, zrobiono jeden ruch z zakupem mieszkań i za chwilę uruchomione 

zostanie budownictwo ITBS – to wszystko musi dziać się równolegle i nie ma miejsca na zatrzymywanie.  

Absolutnie nie zgadzam się, że na komisjach na zasadzie zerojedynkowej wymuszam określone 

sytuacje. Nie zawsze to, co jest proponowane przez radnych jest najlepszym rozwiązaniem, bo radni nie 

uczestniczą w codzienności. Klasyka to galeria Jazzowa która na wniosek radnych na chwilę przeniesiona 

została do fosy i okazało się to nieporozumieniem i szczytem nieodpowiedzialności, bo okazało się że całą 

dokumentację trzeba robić od nowa.  

To nie jest tak że w sposób swobodny mówimy sobie,że może zrobimy tak lub tak. Panie Ryszardzie  

jest pan wieloletnim administratywiastą i wie pan doskonale, jakiego wymaga to ułożenia. Nie czuję się w 
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roli najmądrzejszego czy dyktatora, tylko symbolizuję sposób myślenia armii ludzi, którzy mi te poglądy 

narzucają w dobrym tego słowa znaczeniu. Ani na sekundę nie czułem się źle, że próbuję dyskredytować 

mandat radnego, tylko zderzamy się w światach, gdzie często te linie są obok siebie i czasami się 

skutecznie rozmijamy. 

Radny Grzegorz Przytuła zwrócił się do radnych z zapytaniem, co by chcieli powiedzieć tym, którzy 

ostatni grosz wydają aby zapłacić czynsz, a za 100 złotych kupują lekarstwa i mają przeżyć a maja obok 

siebie sąsiadów którzy zamiast płacić czynsz idą do sklepów i sobie żyją i jest zażenowany tym wszystkim, 

co tu się dzieje. Zawsze będą dwa światy broniące swoich racji. Rozmawiałem z taką osobą, której zostaje 

na życie 100 zł i na lekarstwa a mamy 4 miliony takich, którzy uchylają się od płacenia.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że z tej wypowiedzi można wnioskować, że te 7 kontenerów 

załatwi problem, a to nie jest tak. Wyrzuci się tam 7 osób, a z tego co wiadomo, takich osób jest bardzo 

dużo. I ten problem i tak wróci do miasta bo wydane zostaną pieniądze i to się nie utrzyma. To problem 

wszystkich samorządów w tym kraju i jakoś samorządy muszą sobie z tym radzić, bo gdyby kontenery 

rozwiązywały problem, ty byłyby wszędzie na ulicach w innych miastach.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że ma uciążliwego sąsiada, ale ostatnie o czym by pomyślała to 

ulokowanie go w kontenerze; częste interwencje straży miejskiej poskutkowały tym, że sąsiad stał się 

bardzo dobrym sąsiadem. Czy na pewno takie sprawy musza znaleźć finał w kontenerze.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, aby radni głosowali zgodnie ze swoim sumieniem. 

Powiedział, że prawo zezwala wyrzucać ludzi na ulicę, ale nikt tego nie robi, bo to jest niehumanitarne               

i ulice zostałyby zapełnione bezdomnymi. Dodał, że mówi o przypadkach ekstremalnych zgłaszanych przez 

służby społeczne i komunalne. Mowa o osobach, które poza tym, że nie płacą stwarzają zagrożenie                     

i naruszają normy współżycia społecznego, dewastują mieszkania i mienie miejskie.  

Zwrócił się do radnego Kabata i powiedział, że złe doświadczenia miast to nie jest dla nas ostrzeżenie     

i sygnał, w który też musimy się wsłuchiwać, jak mamy rozwiązać ten problem. Musimy się z nim zmierzyć             

i spróbować.  

Radny Ryszard Kabat wypowiedź poza mikrofonem 
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Radna Ewa Jackowska zaapelowała raz jeszcze o wspólne spotkanie w temacie kontenerów. 

Radny Stanisław Milewski opowiedział, że mowa o kontenerach, jakby to były kontenery na śmieci. 

Swojego czasu w Biskupcu postawiono kontenery w którym zamieszkali ludzie, aby mniej płacić. Kontenery 

będą pełnić rolę wychowawczą. Można wybudować blok i wpuścić tych ludzi tylko jak on będzie za jakiś 

czas wyglądał.  Zaproponował aby postawić kontenery po starej kotłowni, gdzie będą pod opieką radnej.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że też ma obawy jeśli chodzi o kontenery, ale chciała zaznaczyć, 

że burmistrz poza problemami w zasobach komunalnych otrzymuje prezenty od spółdzielni w postaci 

eksmisji. Powiedziała, że radni mają zagłosować nad całym budżetem- jeśli nie przejdzie budżet, to nie 

przejdą też podwyżki, a radni są za podwyżkami i sama walczyła o nie przez kilka lat. Co do drugiej części 

uchwały ma obiekcje i dlatego była na komisji RGBiF, bo tam omawia się wszystko bardziej szczegółowo              

i ma wiele wątpliwości dotyczących nie tylko kontenerów. Zaproponowała, aby raz jeszcze wszytko 

przedyskutować. Niekoniecznie tylko kontenery. Wszystko tu zostało wrzucone do jednego, jak w planie 

zagospodarowania, gdzie na końcu głosuje się nad całością.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że jest mowa, że jest coś nie tak ,nie mówiąc wprost               

o co chodzi, a to niewiele wnosi do dyskusji- można dyskutować tak długo i przekonywać się nawzajem, 

żeby ze spokojem podnosić rękę. Przez 11 lat w parlamencie była podobna sytuacja przy głosowaniu nad 

budżetem państwa, gdzie po zgłoszeniu autopoprawkek głosowało się na całością. Nie da się inaczej i jeśli 

państwo mają wątpliwości do poszczególnych zapisów i pozycji, a nie wychodzicie poza sferę uogólnienia 

to debatujmy dziś do skutku.  

Radny Wiesław Burdyński zwrócił uwagę, że dyskusja trwa długo a padł wniosek na początku                  

o zmodyfikowanie uchwały i należałoby go przegłosować, a potem spotkać się i zawieszoną część 

przedyskutować.  

Radny Roman Brzozowski odczytał raz jeszcze wniosek, że komisja pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały w części dotyczącej dochodów bieżących i wydatków bieżących stanowiący załącznik nr 1 i 2 do 

projektu oraz wnioskuje o odrzucenie projektu uchwały w części dotyczącej wydatków majątkowych                   

i inwestycyjnych i zapisania ich jako nadwyżka budżetowa. 
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Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że dyskusja jest nad jedną uchwałą i nie 

można jej w połowie przyjąć a w połowie nie. 

Radny Roman Brzozowski  powiedział, że najdalej idącym wnioskiem jest przegłosowanie uchwały w 

całości a jeśli nie zostanie przyjęta to należy ją głosować zgodnie z wnioskiem. nie ma żadnej sprzeczności 

z WPF, bo  w tym projekcie podwyższony zostaje tylko nakład na termoizolację. 

Radny Edward Bojko powiedział, że nie widzi zagrożeń jeśli uchwała zostanie przyjęta w całości . 

Jeśli chodzi o kontenery, to są takie problemy w innych miastach i trzeba do nich podejść- kontener nie jest 

najgorszą metodą, taką jak są baraki i nie widzi zagrożeń dla wydatków budżetowych. Zwrócił się do 

radnego Brzozowskiego, że skoro z takim wnioskiem zamierzał wystąpić to komisja oświaty była później               

i można było wysłuchać tych argumentów. A tak komisja zaakceptowała projekt pomyślnie. To jest 

zaskoczenie i podejmowanie w tej chwili innej decyzji, niż podejść do uchwały  innej niż w całości, nie widzi 

potrzeby. Jeszcze raz zaznaczył że nie widzi zagrożenia dla budżetu i finansów publicznych miasta. jest 

jedna uchwała i raz podnosimy rękę.  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że niepodjęcie uchwały niczego nie zmieni ponieważ podwyżki 

już i tak  poszły i niczego to nie wstrzyma.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział że to kolejny element braku nici porozumienia                        

- w budżecie miasta zapisano 300 tys na pierwszy ruch dla pracowników obsługi szkół i przedszkoli, aby 

cokolwiek zacząć i to uruchomiono. Nie przyszłoby mu to do głowy, aby uruchamiać jakikolwiek wydatek 

bez przepuszczenia tego przez budżet, bo grozi to dyscypliną finansów. Jeśli odrzucimy tę uchwałę to 

część inwestycji  z przetargami trzeba będzie wyhamować. Bo jeśli uchwała nie przejdzie to trzeba będzie 

się z tego wycofać, tylko nie wie, czy w kategoriach wypracowanego ładu, jest to dobry pomysł. Zapytał 

jakie inwestycje wprost są niewygodne, bo nadal tego nie usłyszał, poza kontenerami, bo żyjemy w świecie 

ogólników.  

Radny Roman Brzozowski powiedział, że głupio mu burmistrza pouczać, ale wystarczy przeczytać 

regulamin w którym jest napisane, że są poprawki i prosi, aby to tak potraktować i nie dotyczy to jednego 

punktu a całego projektu i jest to zgodne z procedurą. Poprosił, aby burmistrz nie posuwał się tak daleko                 
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i nie straszył, że wstrzyma inwestycje. Jesteśmy gotowi od jutra pracować nad planem wydawania tych 

środków na komisji i wypracować wnioski na wspólnym posiedzeniu komisji- to nie jest tak że poprzez 

swoją decyzję blokujemy wszystko. 

Radny Andrzej Pankowski poprosił, aby nie dzielić radnych na tych którzy wiedzą o czym mowa                  

i tych którzy nie mają pojęcia. Można podzielić na tych, co mają takie zadnie a część ma inne zdanie.  

Radna Ewa Jackowska zapytała, czy podwyżki mają być wypłacone od lipca. 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska powiedziała, że w urzędzie i jednostkach - poza MOPS mają być 

wypłacone od lipca.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że na komisji RGBiF wszyscy byli za podwyżkami. Kontrowersję 

budziło to, że może nie do końca powinno to być z tych środków, bo powinno być zapisane w budżecie jeśli 

było to planowane. Jeśli mają być od lipca, to jest sporo czasu. 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska powiedziała, że obsługa szkół i przedszkoli dostanie od stycznia, 

MOPS od kwietnia z wyrównaniem za marzec, a urząd i jednostki od lipca. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że były pytania  do pani skarbnik i byłej pani skarbnik na komisji 

jak to zapisać, aby nie blokować podwyżek. Radni chcą podyskutować na temat pieniędzy i wydatków 

zaplanowanych poza podwyżkami, bo każdy z radnych startując coś obiecywał. Wiadomo, że burmistrz 

swoich radnych nagradza, bo zawsze dba się o swoich radnych, a to co będę ja proponował będzie 

utrącane.  

Radna Janina Okołowska powiedziała, że wypowiedziała się,  że taki zapis uchwały może być. Co 

nie przesądzało w całej regulacji całych zmian w budżecie, w której rada przyjęła, że nadwyżka budżetowa 

jest w takiej wysokości a dochody na takim itd. I teraz nieuchwalenie budżetu bądź uchwalenie go                         

w całkiem innej postaci, narusza sposób całej procedury. Rada może wystąpić z inicjatywą zmiany, ale 

dyskusja powinna toczyć się na komisjach i skarbnik ma taka rolę, że omawia pozycję po pozycji, a radni 

jeśli mają taki obowiązek i potrzebę dyskusji w danym punkcie, to należało to robić tak długo i wnioskować 

do burmistrza,  do czego burmistrz powinien się ustosunkować, na tak albo nie, np w temacie kontenerów                 
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i wtedy tę różnice przenieść  na inną inwestycję i tak powinno dyskutować się na d budżetem. Wiele zmian 

można przenieść na zmiany zarządzeniem burmistrza, nie dawać radnym, bo takie ma kompetencje 

burmistrz. Przedłożył on wiele działań, bo jest ich bardzo dużo. I w ocenie radnej uchwała powinna zostać 

przegłosowana, dlatego że kolidowałoby to z WPF.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że powinno być odwrócone głosowanie, jeśli zmiany w WPF 

rzutują na budżet  

Radna Janina Okołowska wprowadzając WPF, nakazano aby tak to się odbywało. Może należy 

przeprowadzić dyskusję nad budżetem bez głosowania WPF i wtedy burmistrz się odniesie do tego na 

sesji. Bo wnioski Komisji są wnioskami do burmistrza miasta.  

Radny Roman Brzozowski odczytał uzasadnienie do WPF i zapytał czy to coś koliduje z uchwałą- 

mamy do końca roku czas, aby te wydatki skonsumować. Zaproponował aby skierować uchwałę do 

powtórnego procedowania na komisjach i nie widzi zagrożenia dla WPF.  

Radny Edward Bojko powiedział,  że wystąpienie przewodniczącego KRGBiF go nie przekonuje. Jeśli 

radni maja wątpliwości, np co do kontenerów, to każdy radny wypowie się w głosowaniu. Natomiast 

skutkiem niepodjęcia uchwały będzie odwlekanie inwestycji, na które czeka miasto. Dodał, że nie widzi 

potrzeby dalszych zmian.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że nie ma uprawnień do proponowania zamknięcia 

dyskusji, ale słucha tego ze zdumieniem bo chcemy wywrócić do góry nogami wszystko: ustawę regulamin             

i statut. Komisje pełnią funkcje merytoryczne i robocze i tam jest pole do popisu. Powiedział, że w trakcie 

posiedzenia komisji, to dwa tylko elementy wzbudziły większe zainteresowanie komisji RGBiF ; kontenery             

i problem wycen, jako zalecenie pokontrolne. A do sesji urosło to do takiej rangi.  

Zwrócił się do radnego Brzowskiego, że to kolejna jego próba, kiedy słyszy, że to radni mają się tą 

nadwyżka zająć. Jak sobie radni to wyobrażają w sensie konstrukcji. Jest ona zawsze taka sama - jest 

projekt budżetu i służby burmistrza przygotowują propozycje dla radnych- czy radni mają takie zasoby                 

i instrumenty, aby to przygotować? Z istoty samorządu wynika, że to burmistrz, ze swoimi służbami takie 

propozycje przygotowuje.  
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Radny Roman Brzozowski powiedział, że samorząd jest wybrany w okręgach jednomandatowych               

i każdy okręg i radny ma swoje problemy. Suma problemów to problemy wszystkich radnych. Burmistrz 

uznał, że on ma tylko te problemy, a radni nie mają. Ustawa daje burmistrzowi takie kompetencje, że 

opracowuje projekt budżetu, ale też daje pewne kompetencje radnym, którzy mogą nanosić poprawki pod 

warunkiem, że nie prowadzą do deficytu budżetowego. Zapytał czy burmistrza dziwi, że radni chcą z tego 

korzystać i nie chcą uznać propozycji, bo maja własne. Proponowano, aby puścić to na komisje                           

i przedyskutować, czego radni nie mogli zrobić wcześniej, bo nie byli przygotowani.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że odbywa się to na zasadzie "gadał dziad do obrazu" i 

do tego się to sprowadza. Odbyło się posiedzenie Komisji, gdzie tylko dwie pozycje wzbudziły emocje i nie 

przypomina sobie innych. Zapytał czego się radni domagają- powtórki posiedzeń komisji, bo nie rozumie 

tego. 

Radny Stanisław Milewski powiedział, że argumenty się powtarzają, a są jeszcze inne punkty. 

Radny Roman Brzozowski sformułował wniosek, aby przyjąć uchwałę w części dotyczącej dochodów 

bieżących i wydatków bieżących, stanowiących załącznik nr 1 i 2 do projektu oraz wnioskuje o odrzucenie 

projektu uchwały w części dotyczącej wydatków majątkowych i inwestycyjnych i zapisania ich jako 

nadwyżka budżetowa. 

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański  powiedział, że taki wniosek jest sprzeczny, bo jest 

jeden projekt uchwały 

Radny Roman Brzozowski  zaproponował, aby przegłosować przedstawiony przez niego wniosek               

o treści "kto jest za przyjęcie projektu uchwały w części dotyczącej wydatków bieżących i kto jest za 

odrzuceniem uchwały w części  dotyczącej wydatków majątkowych" 

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański powiedział, że nie można przyjąć połowy uchwały                  

a połowy nie. 
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Radny Ryszard Kabat powiedział, że dyskutowano na komisji że jest możliwy taki zapis, że w części 

dotyczącej wydatków bieżących nic nie zmienia się, natomiast a w części wydatków majątkowych zapisuje 

się w rezerwę budżetową bez rozpisywania na zadania. Można zrobić przerwę i poprawkę do projektu.  

Radny Roman Brzozowski  poprosił o 10 minut przerwy w celu zredagowania tej uchwały.  

Radny Andrzej Pankowski powiedział, że projekt przedłożony przez burmistrza jest najdalej idący- 

jeśli nie przejdzie to jest wniosek i prosi o powrót do porządku obrad i przegłosowanie przedłożonego  

projektu przez burmistrza. 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 9 głosach za i 10 przeciwnych nie  podjęła uchwały  

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2016 rok 

 

Radna Janina Okołowska powiedziała, że inicjatywa zmian w budżecie leży po stronie burmistrza                

i rada nie może proponować zmian, dopiero gdy burmistrz po raz kolejny przedłoży projekt. Aby przeszły 

podwyżki burmistrz musi przedłożyć nowy projekt uchwały.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że w ciągu tej długiej dyskusji nie usłyszał żadnego 

konkretu poza propozycjami dotyczącymi kontenerów i wycen, i zaproponuje identyczny kształt uchwały na 

kolejną sesję.  

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie stanowi załącznik nr 6  do protokołu 

 

c) zmiany statutu MOPS w Iławie 

 

Dyrektor MOPS Irena Kasprzycka szczegółowo omówiła uchwałę na komisjach poprzedzających 

sesję oraz przedłożono pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 
Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu  

Komisja 

Problematyki 

Komisja 

Rozwoju 



Protokół Nr XXIV/16 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 25 kwietnia 2016 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 

 

 20 

i Turystyki  

 

Społecznej  

 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 

zmiany statutu MOPS w Iławie 

 

 

pozytywnie 

jednogłośnie  

pozytywnie bez 

poprawek 

pozytywnie 

jednogłośnie 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie zmiany statutu MOPS w Iławie 

Uchwała XXIV/213/16  w sprawie zmiany statutu MOPS w Iławie 

 stanowi załącznik nr  7   do protokołu 

 

d) przystąpienia do projektu oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza Miasta 

Iławy umowy partnerstwa dotyczącej wzmocnienia i wyposażenia służb ratowniczych  

 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński szczegółowo omówił uchwałę na komisjach poprzedzających sesję 

oraz projekt uchwały zawierał pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

 

przystąpienia do projektu oraz wyrażenia 

zgody na zawarcie przez Burmistrza 

Miasta Iławy umowy partnerstwa 

Negatywnie 

jednogłośnie  

pozytywnie 

jednogłośnie 

pozytywnie  przy 2 

głosach 

wstrzymujących 
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dotyczącej wzmocnienia i wyposażenia 

służb ratowniczych  

 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Radny Roman  Brzozowski poprosił o dodatkowe informacje dotyczące tej inicjatywy. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  poprosił o zmianę opinii członków komisji Oświaty, ponieważ miasto 

niczym tu nie ryzykuje a im jest to niezbędne, aby mogli się o ubiegać o ten wóz bojowy, i byłoby mało 

eleganckie gdybyśmy ich nie wsparli w tych działaniach. Zaapelował, aby to poprzeć.  

Radny Edward Bojko powiedział że komisja uznała to za niepotrzebne i zaproponował, aby w to 

miejsce wzmacniać nasze służby.  

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach za  podjęła uchwałę w sprawie 

przystąpienia do projektu oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Burmistrza Miasta Iławy umowy 

partnerstwa dotyczącej wzmocnienia i wyposażenia służb ratowniczych  

 

Uchwała XXIV/214/16 w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Iławy stanowi załącznik nr 8  do protokołu 

 

e) zbycia nieruchomości położonej przy ulicy Chodkiewicza 

Kierownik Wydziału GMK Wiesław Pieńczewski omówił uchwałę na komisjach poprzedzających 

sesję oraz projekt zawierał pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu  

i Turystyki  

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 
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  Budżetu i 

Finansów 

 

 

zbycia nieruchomości położonej przy ulicy 

Chodkiewicza 

 

 

pozytywnie 

jednogłośnie 

pozytywnie  przy 

2 głosach 

przeciwnych  

pozytywnie 

jednogłośnie 

Zmian quorum 18 radnych obecnych na sali 

Rada Miejska w obecności 18 radnych – przy 17 głosach za  i 1 przeciwnym podjęła uchwałę w sprawie 

zbycia nieruchomości położonej przy ulicy Chodkiewicza 

 

Uchwała XXIV/215/16  w sprawie zbycia nieruchomości położonej przy ulicy Chodkiewicza 

 stanowi załącznik nr  9  do protokołu 

 

f) rozpatrzenia zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy  

 

Na Komisjach przedstawiciele Komisji Rewizyjnej omówił uchwałę oraz zawiera ona  pisemne 

uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 
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rozpatrzenia zarzutów zawartych w 

skardze na Burmistrza Miasta Iławy  

 

 

pozytywnie 

jednogłośnie 

pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

   

Rada Miejska w obecności 18 radnych – przy 18 głosach za podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia 

zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy  

 

Uchwała XXIV/216/15  w sprawie rozpatrzenia zarzutów zawartych w skardze na Burmistrza Miasta Iławy  

stanowi załącznik nr   10  do protokołu 

 

 

 

Ad 7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

Na podstawie § 25 ust. 1 pkt. 4) Załącznika nr 5 (Regulaminu Rady Miejskiej w Iławie) do Statutu Miasta 

Iławy, przedkładam sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta Iławy i Urzędu Miasta 

Iławy za okres 22.03.2016 – 15.04.2016. 

 

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy wzięli udział 

między innymi w: 

 

• Zarządzie Związku Gmin Jeziorak 

• obchodach Światowego Dnia Autyzmu w Iławie organizowanego przez Stowarzyszenia  

Wyjątkowe Serce 

• Zebraniu Sprawozdawczym ROD „Fadom” w Iławie 
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• Jubileuszu 10-lecia działalności Zespołu Rehabilitacyjno – Terapeutycznego przy Polskim 

Stowarzyszeniu Na Rzecz Osób Upośledzonych Umysłowo Koło w Iławie 

• XIX Międzyprzedszkolnych Igrzyskach Sportowych organizowanych przez Dyrekcję, Grono 

Pedagogiczne i Dzieci Przedszkola Miejskiego nr 5 w Iławie, które odbyły się                 w hali 

widowiskowo – sportowej 

• Zwyczajnym Zgromadzeniu Wspólników Zakładu Komunikacji Miejskiej Sp. z o.o.                    

w Iławie 

• Konferencji – Chronimy dzieci – program certyfikacji placówek oświatowych wdrażających 

systemowe rozwiązania w zakresie ochrony dzieci przed przemocą, organizowanej przez 

Ministerstwo Edukacji Narodowej oraz Urząd Miasta w Iławie                 – Ośrodek 

Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

• Walnym Zebraniu Sprawozdawczym Rodzinnego Ogrodu Działkowego „Jeziorak”  

• Uroczystości nadania nowego sztandaru Hufca ZHP Iława z okazji 70-lecia harcerstwa                   

na ziemiach iławskich i 10-lecia reaktywacji Hufca ZHP Iława organizowanej przez Komendę 

Hufca wraz z Radą Przyjaciół Harcerstwa 

• III Ogólnopolskim Spotkaniu Pianistycznym o Puchar Burmistrza i Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Iławie, które odbyło się w Państwowej Szkole Muzycznej I stopnia im. Tadeusza 

Bairda w Iławie 

• XXIV Rejonowych Mistrzostwach Pierwszej Pomocy PCK organizowanych przez Oddział 

Rejonowy Polskiego Czerwonego Krzyża w Iławie 

• Spotkaniu z historią – NOWE PRZYMIERZE 1050 rocznica Chrztu Polski organizowanym 

przez Burmistrza Miasta Iławy, Towarzystwo Miłośników Ziemi Iławskiej oraz Miejską 

Biblioteką Publiczna w Iławie 

• Komisji Urbanistycznej dot. Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego jednostki 

B 

• Spotkaniu z Wójtem Krzysztofem Harmacińskim w sprawie opracowania koncepcji 

dokumentacji na ścieżki rowerowe wychodzące na obszar gminy 
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• Spotkaniu z Jakubem Kowalskim i Karolem Kowalskim w sprawie umożliwienia organizacji 

warsztatów w Iławie na obiekcie „Pumptrack”, w celu podnoszenia umiejętności, propagowania 

zdrowego trybu życia i podnoszeniu świadomości bezpieczeństwa użytkowania 

• spotkaniu z Edwardem Bojko i Lechem Jankowskim dot. przyszłości brydża w Iławie 

• spotkaniu ze Zbigniewem Bączkiem i Ewą Wiśniewską, Dyrektor Iławskiego Centrum Kultury         

w Iławie w sprawie biesiad letnich w mieście 

• spotkaniu z Sewerynem Szczepański, Piotrem Bryl i Ewą Wiśniewską, Dyrektor Iławskiego 

Centrum Kultury w Iławie w sprawie organizacji Święta Konstytucji 3 Maja 

• spotkaniu z zarządem wspólnoty przy budynku ul. Kościuszki 35 dot. kontynuacji ciągów 

pieszo-jezdnych 

• spotkaniu z Wiolettą Podgórską oraz dziećmi z Samorządowej szkoły Podstawowej                         

nr 2 w Iławie w sprawie prezentacji napisanej książki 

• spotkaniu z Wójtem Krzysztofem Harmacińskim w sprawie kalendarza świąt narodowych 

• wizycie w Olsztynie u Wicemarszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Mirona Sycz 

• wyjeździe do Malborka w sprawie omówienia pikniku lotników 

• spotkaniu z Janem Kamińskim w sprawie negocjacji dot. stanu własnościowego  na Ogrodach 

Działkowych 

• spotkaniu z Mirosławem Milejskim w sprawie przywrócenia siedziby Energii w Iławie 

• spotkaniu z firmą POL-MAK w sprawie omówienia budowy inwestycji towarzyszącej 

powstaniu zakładu 

• bilansie w Miejskiej Bibliotece Publicznej w Iławie 

• spotkaniu z Karolem Górskim dot. możliwości inwestowania w Iławie 

• walnym zebraniu w Iławskim Towarzystwie Budownictwa Społecznego 

• spotkaniu z malarką Agatą Topolewską w sprawie omówienia możliwości artystycznych                   

i zarobkowych na rzecz Iławy 

• spotkaniu ze Sławomirem Błaś z Krajowego Rejestru Długów w sprawie możliwości 

współpracy z marką 
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• spotkaniu z rada Rodziców Samorządowej Szkoły Podstawowej nr 3 w Iławie sprawie 

omówienia budowy galerii jazzowej przed szkołą 

• spotkaniu ze Zbigniewem Borszewskim w sprawie działań Stowarzyszenia nad rzeką Iławką 

 

 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 

 

1. W dn. 31.03.2016 r. zakończyły się czynności audytu zewnętrznego dla dwóch projektów 

współfinansowanych ze środków UE, dla których kończy się 5-letni okres trwałości projektu. 

Przedsięwzięcia te, to:  

1) Zagospodarowanie turystyczne nabrzeży lokalnych akwenu w Iławie – Etap II. Budowa Centrum 

Turystyczno-Rekreacyjnego w Iławie 

2) Budowa Obwodnicy Północnej w Iławie. Audyty wykonywał Biegły rewident Pan Maciej Słaby             

– z Jaworzyny Śląskiej.  

Wynagrodzenie  audytora za dwa projekty wyniosło 3.850,00 zł brutto. 

 

2. W dn. 31.03.2016 r. został ogłoszony przetarg nieograniczony na wykonanie wielobranżowej 

dokumentacji projektowej, audytu energetycznego, audytu instalacji oświetlenia wraz z obliczeniami 

efektu ekologicznego dla zadania inwestycyjnego pn. „Termomodernizacja budynków użyteczności 

publicznej Gminy Miejskiej Iława” dla Samorządowej Szkoły Podstawowej 2 oraz 4.  

Termin składania ofert upłynął w dniu 11.04.2016 r.  

Obecnie trwa procedura wyłonienia wykonawców na poszczególne dokumentacje. 

3. W dn. 01.04.2016 r. oraz 11.04.2016 r. odbyły się rady budowy związane z przebudową plaży 

miejskiej przy ul. Kajki w Iławie. Prace idą zgodnie z harmonogramem. Planowany termin 

zakończenia robót budowlanych to 1 czerwiec 2016 r. Po tym terminie odbędą się niezbędne 

odbiory techniczne. 
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4. W dn. 04.04.2016 r. podpisano umowę na wykonanie zjazdów w  ul. Warsztatowej i Kolejowej              

z firmą Produkcyjna Handlowo Usługowa TREAN-WAP Gralewo Janusz Nowakowski za kwotę 

104.660,40 zł.  

Termin realizacji do 30.07.2016 r. 

5. W dn. 05.04.2016 r. odbyło się drugie spotkanie w Urzędzie Miasta z firmą Palmett - Markowe 

Ogrody S.C. Marek Stefański Bartłomiej Gasparski z siedzibą w Warszawie oraz                             

z gospodarzami okolicznych ośrodków jeździeckich/stadnin, a także właścicielami nieruchomości, 

przez które miałby przebiegać szlak konny. Na spotkanie przybyło ponad 30 osób, którym 

przedstawiono propozycję przebiegu szlaku konnego. Firma projektowa wykonuje na zlecenie 

Miasta Studium możliwości wytyczenia szlaku konnego. Zakończenie tego opracowania 

przewidziano no koniec czerwca 2016 r. 

6. W dn. 06.04. 2016 r. podpisano umowę na  budowę kanalizacji deszczowej od ul. Zielonej                

do ul. Piastowskiej z firmą Budowa Dróg i Mostów „DROMO” Sp. z o.o. Ostróda za kwotę 

389.827,16 zł. Termin realizacji zadania do 30.07.2016 r. 

7. W dn. 07.04.2016 r. ogłoszono postępowania przetargowe na realizację robót: Rewitalizację 

skweru przy ul. Królowej Jadwigi oraz zagospodarowanie przestrzeni publicznej przy                               

ul. Niepodległości - Galeria Jazzowa.  

8. W dn. 07.04.2016 r. został ogłoszony przetarg nieograniczony na wykonanie dokumentacji 

projektowych dla następujących inwestycji:  

a) Budowa ciągu pieszego przy ul. Zielonej;  

b) Utwardzenie nawierzchni przy ul. Sobieskiego;  

c) Skomunikowanie terenu pomiędzy ul. Sobieskiego, torami kolejowymi a ul. Królowej Jadwigi.  

Obecnie trwa procedura wyłonienia wykonawców na poszczególne dokumentacje. 
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9. W dn. 22.04.2016 r. ogłoszono przetarg nieograniczony na budowę kanalizacji deszczowej,     

sanitarnej i sieci wodociągowej ul. Ks. Dobrawy, ul. Mieszka i ul. Bolesława Śmiałego w Iławie. 

10. W dn. 22.04.2016 r. ogłoszono przetarg nieograniczony na budowę drogi dojazdowej                    

od ul. Ziemowita do terenów Warmińsko-Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. 

Ochrona Środowiska 

 

Trwają prace związane z wykonaniem niżej wymienionych dokumentów: 

1. aktualizacja „Programu ochrony środowiska dla miasta Iławy na lata 2016-2019 z uwzględnieniem 

perspektywy na lata 2020-2023” wraz z prognozą oddziaływania na środowisko.  

Wykonawca – Green Key Joanna Masiota-Tomaszewska, Poznań.  

Termin wykonania – do 31.08.2016 

 

2. aktualizacja „Projektu założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 

miasta Iławy na lata 2016-2031 wraz z prognozą oddziaływania na środowisko.  

Wykonawca – Green Key Joanna Masiota-Tomaszewska, Poznań.  

Termin wykonania – do 26.07.2016 

 

3. aktualizacja Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla miasta Iławy oraz  inwentaryzacji 

wyrobów azbestowych na terenie miasta Iławy.  

Wykonawca – Instytut Gospodarowania Odpadami IGO Sp. z o.o., Katowice.  

Termin wykonania – do 26.06.2016 

 

Iławskie Centrum Kultury 

 

1. W dn. 02.04.2016 r. w sali imprez Iławskiego Centrum Kultury przy ul. Skłodowskiej, odbyły  się 

zajęcia dla dzieci i rodziców „ Klub gier bez prądu”/gry ekonomiczne, puzzle przestrzenne/,                     
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w których uczestniczyło 35 osób.   Kolejne spotkania z tego cyklu będą odbywały się w soboty  09, 

16, 23, 30 kwietnia 2016 r.  

 

2. W dn.06.04.2016 r. w Kinoteatrze „Pasja” odbył Spektakl teatralny „Mężczyzna Idealny”. Komedia 

terapeutyczna w reżyserii Stefana Friedmana w  wykonaniu aktorów: Ewy Lorskiej, Artura 

Dziurmana, Michała Milewicza oraz Tadeusza Rossa. Spektakl obejrzało 230 osób. 

 

Miejska Biblioteka Publiczna 

1. 22.03.2016 r. – Lekcja biblioteczna – „Poznajemy tradycje świąt wielkanocnych” – 25 osób  

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

2. 23.03.2016 r. – Głośne czytanie – opowiadania Mateusza Galicy – 20 osób 

Miejsce: Przedszkole Samorządowe Nr 6  

3. 24.03.2016 r. – Klub Battlenet – 8 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

4. 31.03.2016 r. – Klub Battlenet – 6 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

5. 01.04.2016 r. – Z ziemi i z ognia –  9 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

6. 2.04.2016 r. – Gildia Magii i Miecza – RPG – 6 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

7. 05.04.2016 r. – Lekcja biblioteczna – „Światowe Dni Książki” – 49 osób – Przedszkole „Guguś” 

Miejsce: Oddział dla Dzieci  

8. 7.04.2016 r. – Klub Battlenet – 5 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

9. 09.04.2016 r. – Gildia Magii i Miecza – 6 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

10. 09.04.2016 r. – Klub mangi i anime „Yokai” –  7 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

11. 12.04.2016 r. – Lekcja biblioteczna – edukacja czytelnicza i medialna – 23 osoby 



Protokół Nr XXIV/16 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 25 kwietnia 2016 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 

 

 30 

Miejsce: Oddział dla Dzieci 

12. 12.04.2016 r. – Wycieczka – zbiory i zasady korzystania z Wypożyczalni dla Dorosłych  - 23 osoby 

Miejsce: Wypożyczalnia dla Dorosłych 

13. 12.04.2016 r.– Lekcja biblioteczna – elektroniczne źródła informacji – 23 osoby  

Miejsce: Czytelnia Ogólna  

14. 13.04.2016 r. – Głośne czytanie w przedszkolu – 60 osób 

Miejsce: Przedszkole Miejskie Nr 4 

15. 14.04.2016 r. – Klub Battlenet – 9 osób 

Miejsce: Pracownia Komputerowa 

16. 15.04.2016 r. – Spotkania z historią – konferencja „Nowe Przymierze. 1050 rocznica Chrztu Polski” 

Miejsce: Czytelnia Ogólna 

Książka do domu – 3 wizyty – 35 wypożyczeń 

Wystawy: Wielkanoc, Iława na Niebiesko, 1050 lecie Chrztu Polski,  

Ponadto przeprowadzono 10 warsztatów z obsługi komputera oraz zajęcia z języka angielskiego                          

i niemieckiego.  

Ogółem w okresie sprawozdawczym w Miejskiej Bibliotece Publicznej odbyły się 28 działań. We wszystkich 

formach uczestniczyły 639 osób 

Straż Miejska w Iławie 

 

1. W okresie międzysesyjnym Straż Miejska w Iławie podjęła i przeprowadziła 492 interwencje 

zgłoszone przez mieszkańców miasta dyżurnemu jednostki, przeprowadzone z inicjatywy własnej               

i ujawnione przez monitoring wizyjny podczas których wylegitymowano 152 osób. 

2. W dniach 22.03, 23.03. i 25.03.2015 r. funkcjonariusze Straży Miejskiej uczestniczyli                               

w zabezpieczaniu Drogi Krzyżowej we wszystkich kościołach rzymskokatolickich w Iławie 

(zamykano przemarsze pojazdem służbowym).  

3. W dn. 09.04.2016 r. Komendant Straży Miejskiej uczestniczyła w uroczystościach nadania nowego 

Sztandaru Hufca ZHP w Iławie, związanych z 70-leciem harcerstwa na ziemiach iławskich, 10-

leciem reaktywacji Hufca ZHP w Iławie. 

4. Z ważniejszych zgłoszeń, które podejmowali funkcjonariusze Straży Miejskiej można wymienić: 
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- zaniepokojenie właścicielki stancji nieobecnością osoby wynajmującej pokój. 

- uniemożliwienie popełnienia samobójstwa osobie chorej psychicznie, 

- zabezpieczenie miejsca znalezienia niewybuchu, 

- zagrożenie życia i zdrowia przy uszkodzonej, znajdującej się pod napięciem skrzynki    

energetycznej. 

- konflikt sąsiedzki – chów zwierząt niezgodne z przeznaczeniem planu zagospodarowania 

przestrzennego, 

- uszkodzonymi na parkingu przy ul. Kajki, 

- uszkodzonymi znakami drogowymi, 

- uszkodzonym zaworem wodociągowym na ul. Ogrodowej, 

- wykroczeniami komunikacyjnymi, 

- żebrania przez osobę bezdomną, 

- załatwianie potrzeb fizjologicznych przez kierowców TAXI przy dworcu PKP, 

- uszkodzoną studnią telekomunikacyjną na ul. Chełmińskiej, 

- zanieczyszczoną jezdnią ziemią z budowy, 

- uszkodzoną wiatą przystankową, 

- umieszczoną bez zezwolenia reklamą na budynku Drogerii Natura (radna Zakrzewska), 

- paleniem w piecu materiałami niedozwolonymi, 

- awariami oświetlenia ulicznego , 

- wypalaniem w ognisku odpadów z budowy (śmieci, folia, styropian), 

- uszkodzoną nawierzchnią drogi (ul. Wojska Polskiego), 

- awarią sieci wodnokanalizacyjnej na ścieżce pieszo-rowerowej na wysokości ul. Kościuszki, 

- rozjechanymi zwierzętami na drogach (Al. Jana Pawła II). 

- spalania plastików w kotłowni przydomowej, 

- spalania zielonych części obciętego żywopłotu na terenie ROD Podleśne i firmy EKO (zadymienie 

ulicy), 

- postoju samochodów na zieleńcach i trawnikach, 

- postoju samochodów na całej szerokości chodnika, 

- postoju samochodów za znakami zakazu, 
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- zakłócanie porządku i spokoju przez grupę młodzieży (tłuczenie butelek w kompleksie garaży), 

- spożywania alkoholu w miejscu zabronionym (boisko szkolne, plac zabaw), 

- uszkodzenia – pokonania krat zabezpieczających i wejścia osób na teren Domu Weterana, 

- wywołania zgorszenia przez nietrzeźwych leżących w miejscach publicznych. 

 

5. W ramach zadań codziennych zlecono patrole piesze w rejonie osiedla Stare Miasto i centrum 

miasta, kontrolę miejsc zagrożonych takich jak: miasteczko ruchu drogowego, kompleksy garaży, 

park koło dworca PKP, otoczenie salonów gier, otoczenia sklepów prowadzących sprzedaż 

napojów alkoholowych, otoczenia przedszkola nr 6, kontrolę otoczenia szkół oraz prowadzenie 

stałych akcji. 

6. W okresie międzysesyjnym dokonano kontroli 5 kotłowni przydomowych. Kontrole przeprowadzano 

po zgłoszeniu telefonicznym i (lub) naocznym stwierdzeniu przez strażników podstaw do takiej 

kontroli (wydobywający się gryzący, duszący dym z komina). Przewieziono do miejsca 

zamieszkania lub przekazano do wytrzeźwienia policji osiem osób, a jedną osobę, bezdomną, 

przewieziono do ośrodka wsparcia do Rucewa.  

7. Odbyło się pięć służb weekendowych i cztery wspólne z funkcjonariuszem policji – Wydział Ruchu 

Drogowego. 

8. Łączna liczba udzielonych pouczeń – 129 

9. Łączna suma nałożonych mandatów – 16 szt. na kwotę 1500,00 zł, 7 wnioski o ukaranie do sądu w 

trakcie postępowania wyjaśniającego, 

10. Doprowadzonych osób do miejsca zamieszkania, przebywania bądź przekazano policji – 6 

 

 

Ad .9. Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły 

pisemne interpelacja radnej Elżbiety Lewandowskiej,  następnie odczytał ją. 

Interpelacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

Radny Edward Bojko poprosił aby zaproszenia dostarczane były wcześniej do skrytek, bo radni 

otrzymują je po terminie a chcieliby brać w nich udział.  
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Radny Grzegorz Przytuła  zgłosił interpelacje ws. parkingu i znaków postawionych przy ul. Gdańskiej 

10- parking w połowie jest wspólnoty w połowie miejski i czy wspólnota ma zgodę na takie znaki od miasta - 

jeśli nie, to chciałby aby te znaki zniknęły  i  parking był ogólnodostępny, bo jest tam deficyt miejsc 

parkingowych a wspólnota ma parking własny po drugiej stronie.   

Druga sprawa to śmietnik na rogu Bydgoskiej i Gdańskiej- była już o nim mowa na sesji. Tam jest co 

tydzień śmietnisko. Przejeżdżają tamtędy samochody EKO i mogłyby to uprzątnąć 

Podziękował w imieniu mieszkańców ulicy Łąkowej za szybkie działania w temacie naprawy drogi.  

Zwrócił się do Przewodniczącego  Komisji, aby powołać komisje etyki  w celu opracowania nowej 

uchwały kodeksu etyki radnego, ponieważ  obowiązujący ma 9 lat i jest nieaktualny.  

Radna Anna Zakrzewska wniosła do burmistrza o kompleksowe oczyszczenie miasta z nielegalnych 

reklam- trzeba zrobić porządek i przywrócić ład przestrzenny w mieście.  

Zapytała dlaczego do tej pory – a prosi o to od roku- nie poinformowano jej, dlaczego nie ma na 

rogatkach miasta informacji, że miasto jest monitorowane; według jakich przepisów można taki obowiązek 

ominąć. 

Zwróciła się do przewodniczącego Zespołu do Spraw Bezpieczeństwa na Drogach Miasta Iławy, aby 

przypomnieć, że na poprzednich sesjach prosiła o informacje jak są oznakowane w mieście miejsca 

parkingowe dla niepełnosprawnych i ile ich jest i czy jest to wystarczająca ilość.  

Ad.10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania   

Burmistrz Miasta Adam Żyliński odpowiadając radnemu Bojko powiedział, że raz w miesiącu ma 

spotkanie z kierownikami i dyrektorami jednostek  i zwróci im uwagę ws, zaproszeń.  

Sprawa śmietnika zostanie sprawdzona bo trudno cokolwiek teraz odpowiedzieć.  

Łąkowa została załatwiona doraźnie- tam jest dramat bo zostały sprzedane tereny i ilekroć się zaczyna 

rolnicza działalność gospodarza droga jest niszczona przez kombajn. To przykład tego, że gospodarstwa               

w środku miasta nie sprzyjają rozwojowi miasta. Prawdopodobnie w budżecie przyszłorocznym 

zaplanowane będzie opracowanie dokumentacji na tę ulicę. 
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Reklamy- chcemy się zająć systemowo problemem reklam, ale na razie jest tu chaos. Należy przyjrzeć 

się planowi zagospodarowania i pewne rzeczy wyprostować bo jest tam zbyt duża gorliwość jeśli chodzi                

o zapisy dotyczące reklam. Temat jest poważny i podziękował radnej za poruszenie tematu. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że na dzień dzisiejszy obowiązuje takie prawo i wnosi                          

o usunięcie tych reklam. 

Monitoring- to tez temat, bo jest coś takiego w innych miastach i są różne szkoły, że jest to wymagane               

i nie. Zostanie to sprawdzone. 

Miejsca parkingowe dla niepełnosprawnych- przekazał to do Zespołu. 

Radny Andrzej Pankowski powiedział, że nie jest to rola burmistrza. Należy to do wspólnot , właścicieli 

budynków i zarządców dróg i jeśli jest na drodze w zarządzie burmistrza to za nie odpowiada. Ale nie musi 

odpowiadać za pozostałe i wiedzieć ile   ich jest. Jest przepis jak powinno wyglądać – że powinno być 2,5 m 

szerokie i 5 m długie.  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że jej pytanie dotyczyło tego, czy  wszystkie miejsca na terenie 

miejskim są prawidłowo oznakowane. 

Radny Andrzej Pankowski powiedział, że ma informację z wydziału BU, że na terenie miejskim w 95% 

zostały doprowadzone do porządku, również te które wcześniej były źle oznakowane. Być może teraz już             

w 100%. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że  interesuje ją teren miejski chciałaby wiedzieć jak jest                   

na pewno a nie chyba.  

Zastępca Burmistrza Mariola Zdrojewska powiedziała ze parking przy Gdańskiej 10, to parking                   

w części znajdujący się na gruncie miejskim. Wspólnota nie ma umowy dzierżawy wiec ta część parkingu 

pozostaje w gestii miasta  i nie ma zgody na ustawienie takiego znaku, ponieważ wszyscy  mają prawo                

z niego korzystać. Zostanie wystosowane pismo w tej sprawie do wspólnoty. Z drugiej strony na 1/3 

długości tego parkingu , wspólnota może taki znak ustawić.   

Radny Andrzej Pankowski powiedział, że tym tematem zajmował się zespól i stwierdził że  takie 

oznakowanie będzie najbardziej obiektywne ponieważ tam jest działalność tym bardziej ze większość ternu 

jest wspólnoty.  
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Ad.10. Wnioski mieszkańców Iławy  

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański powiedział, że do Biura Rady Miejskiej                         

w terminie, o którym mowa w Statucie Miasta Iławy nie  wpłynął wniosek mieszkańca. 

 

Ad 11. Komunikaty i oświadczenia  

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański powiedział, że planowana sesja byłą na 23 maja                   

w związku z wyjazdem do Herborn, ale w związku z zaistniałą sytuacją dotycząca zmian w budżecie kolejna 

sesja nadzwyczajna odbędzie się 5 maja o godzinie 12.00. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński zaprosił radnych na godzinny rejs statkiem „Bocian” po Jeziorku 30 

kwietnia, o 10.30 z mieszkańcami miasta.  

Wrócił do inicjatywy kolejnej sesji- zapytał kto ma złożyć  projekt uchwały – komisja budżetu                         

czy burmistrz. Powiedział, że znając kondycję wielu zagadnień przygotował projekt i nie ma tam żadnego 

pola manewru poza dyskusja nad kontenerami i czy dać środki na wyceny. 

Radny Ryszard Kabat   wypowiedź poza mikrofonem 

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański odczytał pismo ws pomnika Katastrofy Smoleńskiej 

Pismo stanowi załącznik  nr 12 do protokołu 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że 7 kwietnia złożyła do Burmistrza Skargę na działalność 

dyrektora ICSTiR i nie otrzymała odpowiedzi. 

Radna Elżbieta Prasek poprosiła, aby na następnej sesji Komendant SM powiedziała jaka nagrodę 

otrzymała i za co. 

Radny Edward Bojko prosi, aby projekt uchwały był dostarczony w statutowym terminie, aby radni nie 

byli zaskakiwani. 

Radny Roman Brzozowski poprosił, aby członkowie jego komisji po otrzymaniu projektu i zaproszeń na 

posiedzenie komisji przygotowali propozycje poprawek  ze wskazaniem źródła finansowania. 

Radny Andrzej Pankowski przedstawił oświadczenie: „W Polsce główny ciężar odpowiedzialności 

za pomoc w zaspokajaniu potrzeb mieszkaniowych spoczywa na samorządzie gminnym. Proces 

przenoszenia tej odpowiedzialności rozpoczął się w 1990 roku wraz z tzw. komunalizacją państwowych 

/kwaterunkowych/ zasobów mieszkaniowych.  Problemów mających bezpośredni wpływ na budownictwo 

gminnych lokali dla osób o niskich dochodach jest wiele. Są one przedstawione i omówione w opracowaniu 
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Biura Analiz Sejmowych Kancelarii Sejmu, będącym eksperckim wsparciem dla posłów i organów sejmu. 

Tam też zawarte są rozwiązania, które w polskich realiach mogłyby zastąpić budownictwo mieszkaniowe 

realizowane przez samorządy. Spośród siedmiu zaproponowanych jedno brzmi następująco:  

 -zakup lokali od deweloperów na drodze przetargu, polegający na rozpisaniu przetargu na zakup 

określonej liczby lokali o niższym standardzie. 

 Deweloper buduje wówczas np. sto mieszkań, z których 20 kupuje gmina po cenie niższej niż 

rynkowa. Tak więc dobrze się stało, że burmistrz korzysta z tego rozwiązania, a rada go w tym wspiera. Są 

miasta w Polsce, które również z tej drogi skorzystały.  

Np. 1. Radom, kupił  77 mieszkań za kwotę 12.4 mln zł. czyli od 2.9 do 3.1 tys. zł. za 1m.kw.  

2.Gdańsk natomiast przejmuje 22 mieszkania a zapłaci działką przy ul. Nieborowskiej, wycenioną na 

7 mln zł.. Cena 1 m. kw. wynosi 5.573 zł.” 

Radny Stanisław Milewski powiedział, że dzisiejszym głosowaniem nad uchwałą budżetową 

odrzucono szanse polepszenia życia osobom nie mającym pieniędzy. Wkradła się polityka i znieczulica 

tych, co mają więcej pieniędzy  i wstyd mu za kolegów.  

 

Ad 12. Zamknięcie obrad  XXIV Sesji 

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański po wyczerpaniu porządku sesji o godzinie 14.30 

zamknął obrady 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

 

     Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Danuta Drozdowska                                                                               Wojciech Szymański 

 

 


